
 
 
 

Minnesanteckningar från möte med 

samverkansgrupp för Laxås seniorer den 28 februari 

2023 

 

 
Minnesanteckningar från föregående möte 
Harry gick igenom föregående mötes minnesanteckningar. 
 
Kommunens ekonomi 
Carola Jonsergårdh Karlsson informerade. 
Nämndernas resultat är klara.  
Preliminärt resultat är 18 miljoner kronor. 
8,6 miljoner är från den så kallade finansförvaltningen. Även statliga bidrag har bidragit. 
Skolan gör ett positivt resultat på 3 miljoner kr.  
År 2023 och 2024 kommer att bli tuffa. 
Kommunen har dock en så kallad resultatutjämningsreserv som kan kompensera 
underskott enstaka år. 
Enligt 2023 års budget endast 0,5 % resultat.  
Ökade pensionskostnader på 11 miljoner kr.  
Skolverksamheten har under flera år flaggat för negativt resultat, men ändå gjort ett 
positivt resultat. 
 
Trygghetsskapande åtgärder 
Charlotte Nilsson, säkerhetssamordnare, är sjuk men har sammanställt en text som 
beskriver nuläget. Harry redogjorde för texten (se nedan). 
 

• Vi har fortsatt inrapportering av skadegörelse framför allt i området runt 
Centralskolan, men det har minskat drastiskt under januari och februari. 
Händelserna sker kvälls- och nattetid, vilket kommunen sen en tid tillbaka har 
vidtagit åtgärder mot. 

• Inrapportering av ungdomar som lämnar Centralskolan under skoltid (vilket inte 
är tillåtet). Näringslivet har drabbats av detta i form av att det varit stök på 
restauranger och en del stök och snatterier i affärer. 
Kommunen startade under BRÅ och ANDTS-samordnarnas flagg ett nästverk 
skola -näringsliv, vilket resulterat i brev till vårdnadshavare på flera språk, samt 
skolbesök i klassrum, samt på cafeteria där man informerat om att det inte är 
tillåtet att lämna skolområdet, icke önskvärda beteenden, samt vad 
näringsidkarna tittar på inför eventuella framtida anställningar. Brev och 
skolbesök har varit mycket lyckade och skola och näringsidkarna har sett ett 
positivt resultat av dessa åtgärder. 

• Inrapporteringar kring påverkade personer på torget och i närliggande butiker 
litet just nu, men med solen och värmen i antågande kommer fler innevånare 
från hela samhället vistas ute. 
 
 



Analys 
Ett mindre antal ungdomar står troligtvis för en del av det som händer vid 
Centralskolans område. Man ska dock återigen poängtera att de flesta sköter sig och är 
exemplariska. 
Frånvaro av rörelse i området, tillsammans med låg vuxennärvaro kan identifieras som 
några bidragande orsaker.  
De aktiviteter som arrangeras av kommunen har fått ett alltför stort antal besökande, 
och det är en liten klick är inte rädda om det fina engagemang som finns. Det är mycket 
positivt att det är ett stort antal besökande, men även en indikation om att det finns ett 
större behov av aktiviteter. 
 
Bakomliggande orsaker 
Behovet och kanske till och med brist av vuxnas närvaro visar sig tydligt. Aktiviteter, 
samt ett behov av aktiviteter för de som inte redan är engagerade i de föreningar som 
finns.  
Vuxna och vårdnadshavare behöver uppdatera sig i vad barn och ungdomar gör på sin 
fritid, vad de lägger tid på, på till exempel nätet och i sociala medier.  
 
Åtgärd 
Kommunen tillsammans med polisen har en bra lägesbild av vad som händer. Vi arbetar 
systematiskt och gör det över tid.  
Polisen har arbetat med en hög närvaro i och runt kommunen har vidtagit flera åtgärder. 
Aktuella frågor diskuteras i BRÅ och arbetet med SPU (Social prevention ungdom) 
fortgår. 
 
Gällande arbetet på individnivå i verksamheterna kring enskilda ungdomar som det 
uppkommer en oro för, belyses vikten av samverkan kring dessa, bland annat genom att 
en orosanmälan Socialtjänsten skrivits. 
 
Positiva samarbeten 
Några av näringsidkarna, samt LaxåVärme AB har bidragit ekonomiskt till 
sportlovsaktiviteter för barn och ungdomarna, vilket är mycket positivt! 
 
Vi jobbar brett över flera verksamheter, våra kommunala bolag med allt från larm och 
bevakning till skolsituationen. 
Vi kommer fortsätta arbetet tillsammans och fortsätta återkoppla utvecklingen. 
 
Uppföljning 
Vi följer regelbundet upp de åtgärder som vidtas och skruvar i dessa då behov finns.  
Kontinuerlig kontakt med polisen, samt berörda verksamheter som behöver samverkas 
med. Vi följer noggrant allt som rapporteras in, analyserar, riktar åtgärder, samt följer 
upp. 
 
Info från utvecklingsenheten 
Hans informerade.  
Sammanställer enkäter från arbetet med översiktsplanen. Ett stort antal svar.  
Nästa steg är dialogmöten under maj månad som kommer att ske i de olika orterna. 
Under hösten sker utställning av översiktsplanen.  
Hans har haft möte med LKFAB. LKFAB kommer att omprioritera de uppgifter de har från 
kommunen så att delar av det som samverkansgruppen påtalat som brister kan bli 
bättre. Bland annat kommer man titta på snöröjningens prioordning.  



Ny VD på Laxåhem. Mer aktiv marknadsföring av tomma lägenheter. Vakansgraden har 
ökat till 8 – 9 % (fler tomma lägenheter).    
Projekt med naturnära rastplatser. Vill minska negativa konsekvenser av uppställning av 
husbilar i terrängen. 
Ny cykelled från Laxå till Tiveden. 
Avslutar ett projekt om Munkastigen. Leden ska ”överlämnas” till Regionen. 
Rondellen blir skadad vid varje överkörning. Har dialog med Trafikverket. Vid varje 
åtgärd måste E-20 stängas av (kostnad 50 000 kr). Belysning och ”äggen” ska åtgärdas.  
Saknas information om ställplatser i Laxå. Finns ställplatser vid bowlingen. Dessa 
marknadsförs tyvärr inte. Finns också ställplatser vid camping Tiveden. 
 
Kulturrapport mm 
Vera-Tomas Dahlberg informerade. 
V T berättade om tankarna om ett nytt Allaktivitetshus vid Centralskolan. Ev beslut tas i 
kommunstyrelsen inom kort. Förslag finns framtaget på ny byggnad på 650 m2. Placeras 
nära skola, idrottsanläggningar mm. Kulturskola, fritidsgård, föreningsliv och näringsliv.  
Bibblabil och småplatsbibliotek på gång. Ambulerande biblioteksservice. Bidrag från 
Kulturrådet. Småplatsbibliotek i våra mindre orter. T ex samarbete med byalaget. 
Medlemskap i s k Bergslagsbibblan vilket ger gemensam bibliotekskatalog för länet. Klart 
2024. 
Teater i Porla. Ideell förening Porlagården. Förställning om Selma Lagerlöf i maj. 
Kulturens hus och ”Sveriges bästa skola”. V T ser att verksamheten kommer att kunna 
bidra. Många olika verksamheter i Kulturens hus. V T bjuder in seniorföreningar. 
Fullbokat i konsthallen. Många besökare på utställningarna. Satsar på lokala konstnärer.  
 
Information om äldreomsorgen 
Madde informerade.  
Om platssituationen: Den är i balans. En del platser tomma faktiskt (somatiska).  
Finns ett skifte på gång som innebär större fokus på förebyggande arbete. Ett exempel 
på det är fallprevention.  
Anhörigstödet kan komma att utvecklas till fler målgrupper (inte bara demens). 
Bättre samordning med vårdcentralen angående demensvård. Regionen har t ex en 
demenssköterska. 
Madde jobbar med en ny äldreplan.   
Träffpunkt 18 blir kvar i nuvarande lokal. Tillgängligheten till lokalen är fortfarande inte 
löst. 
Fråga om kostnaden för plats på Ramundergården. Hyra ca 8 000 kr/månad. Mat ca 
4 000 kr/månad. Totalkostnad kan bli ca 14 000 kr/månad. Sen inkomstprövas 
kostnaden.  
Fråga: Varför är avgiften på trygghetslarm så hög? Kostnad enligt Alice är 400 kr/månad. 
Madde tar med sig frågan. Förmodligen en självtaxa.  
Fråga: Aktiviteter för de som bor på Ramundergården. Saknas ett program.  
Madde: IVO på gång med tillsynsbesök avseende sjukvårdsdelen av äldreomsorgen. 
 
Övrigt 
Diskussion om skollokaler. Kulturens hus är inte ett alternativ till Allaktivitetshuset enligt 
framtagen utredning.  
 
Nästa möte 
Den 9 maj klockan 09.00 – 11.00. 
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